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Protokół nr 39 
z sesji Rady Gminy Sulików 

odbytej w dniu 31 maja 2006r. o godz. 1400 w Urzędzie Gminy Sulików. 
 

 
 

Sesji przewodniczył  Franciszek Fleszar – Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych i na podstawie listy obecności radnych stwierdził, że 
na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum przy którym Rada 
Gminy może obradować i podejmować uchwały.                    
Nieobecni byli  radni Ryszard Paprocki i Tadeusz Szczęch.                (listy obecn. zał.1,2,3) 

Przed przystąpieniem do obrad odbyła się uroczystość wręczenia awansów pracownikom Urzędu 
Gminy Sulików.  Wójt Gminy korzystając z okazji Dnia Pracownika Samorządowego wyróżnił 
dwóch pracowników, awansując ich na wyższe stanowiska.  
Marta Czarnota – awansowała na stanowisko referenta w Wydziale Finansowym, 
Monika Pawlińska – awansowała na stanowisko referenta w Wydziale Rozwoju Gminy i Ochrony 
Środowiska. 
Przewodniczący Rady z okazji Dnia Pracownika Samorządowego radnym i pracownikom 
samorządowym złożył najlepsze życzenia. 
Przewodniczący przedstawił porządek sesji i wniósł o uzupełnienie go o projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2006 rok. Późne dostarczenie projektu uchwały spowodowane zostało 
zmianami w harmonogramie prac przy budowie hali sportowej w Sulikowie. 
Poprawkę przyjęto jednogłośnie. 
 
Porządek sesji przedstawił się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.                           
2. Informacja o pracy stałych komisji Rady Gminy. 
3. Informacja o pracy Wójta Gminy. 
4. Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy. 
5. Bezpieczeństwo gminy: 

♦ działalność jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych i Rewiru Dzielnicowych w 
Sulikowie, 

♦ problemy młodzieży – bezrobocie patologie społeczne, 
♦ pomoc dzieciom i rodzinom znajdującym się w trudniej sytuacji materialnej 

(dożywianie, funkcjonowanie stołówek, stypendia szkolne, świadczenia rodzinne, zasiłki 
losowe) 

6. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej 
położonej w Sulikowie, przy ul. Sportowej, na okres dłuższy niż 3 lata, 
- w sprawie zasad funkcjonowania stołówek szkolnych oraz odpłatności za posiłki 
przygotowywane w tych stołówkach, 
-  w sprawie przyjęcia „Gminnego programu w zakresie dożywiania”, 
- w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę z wodociągu 
gminnego, 
- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2006r.  

7. Zapytania radnych. 
8. Zapytania przewodniczących rad sołeckich. 
9. Odpowiedzi na zapytania. 
10. Odczytanie i przyjęcie wniosków do realizacji. 
11. Sprawy różne. Komunikaty. 
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Ad. 1 
Radny Tadeusz Bednarz stwierdził, że w protokole z poprzedniej sesji w pkt. 9 Wójt Gminy 
podał nieprawdziwą liczbę budynków podłączonych do kanalizacji w Zawidowie. Radny 
stwierdził, że  podłączono  3 budynki, a nie 9 jak twierdzi Wójt.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że poprawka nie zostanie uwzględniona, ponieważ radny nie 
zgłosił ją w określonym czasie, tj. na dzień przed sesją.  
Przystąpiono do głosowania. Protokół z poprzedniej sesji przyjęty został jednogłośnie. 
 
Ad. 2 
 
Robert Starzyński omówił posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów w dniu 22 maja br.             
(patrz protokół) 
Bolesław Mańczak omówił dwa posiedzenia Komisji Społecznej w dniach 16 i 29 maja br. 
(patrz protokoły) 
Edward Czarnota omówił posiedzenie Komisji Rozwoju Gminy i Ochrony Środowiska w dniu 
25 maja br.     (patrz protokół) 
 
Ad. 3 
 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami.               (zał. 4) 
Odnosząc się do wypowiedzi  radnego Bednarza dotyczącej podania nieprawidłowej liczby 
mieszkań podłączonych do kanalizacji w Zawidowie, Wójt podkreślił, że na sesji występuje 
jako osoba publiczna i informacje, które wygłasza oparte są na dokumentach, bądź są dokładnie 
sprawdzone. Na potwierdzenie słów odczytał pismo Wiceburmistrza Miasta Zawidów, w 
którym pisze, że do kanalizacji w Zawidowie, z ul. Starozawidowskiej podłączono 9 mieszkań.  
Radny Stanisław Cap stwierdził, że niektóre drogi remontowane 2-3 lata temu znów wymagają 
remontu. Dotyczy to np. drogi ze Studnisk do Gozdanina, gdzie potrzebna jest podsypka z 
mączki. Radny w imieniu mieszkańców prosił o mączkę, którą mieszkańcy sami rozwiozą. 
Radny Robert Starzyński prosił o rozwinięcie  tematu dotyczącego projektu umowy z Pocztą 
Polską oraz poinformowanie czego dotyczy aneks nr 1 do umowy z wykonawcą  robót 
budowlanych przy budowie hali sportowej w Sulikowie.  
Wójt poinformował, że długo zwlekał z rozpoczęciem remontów dróg gminnych, po to aby 
mieć dokładne informacje o wysokości nakładów, jakie czekają budżet gminy w związku z 
budową hali sportowej. Ostateczne kwoty otrzymaliśmy przed sesją w poniedziałek i w 
dzisiejszej uchwale o zmianach w budżecie są zabezpieczone środki na remonty dróg. Wójt 
podkreślił, że w pierwszej kolejności remontowane będą drogi o nawierzchni bitumicznej, 
dopiero później, gdy pozwolą na to środki, będzie wykorzystywana inicjatywa mieszkańców. 
Na dzień dzisiejszy nie ma problemu z otrzymaniem kamienia do remontu dróg. Warunkiem 
jest własny transport. 
Wójt przyznał racje radnemu Capowi, że nie można dopuścić do zmarnowania robót 
wykonanych 3 lata temu.  
Aneks do umowy z wykonawcą hali sportowej dotyczy numerów kont Banku Gospodarstwa 
Krajowego, który w naszym imieniu będzie się rozliczał z wykonawcą. 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że umowa z Pocztą Polską będzie polegała na kredytowaniu opłat za 
przesyłki pocztowe. Raz w miesiącu Urząd Gminy będzie płacił za doręczanie przesyłek, bez 
potrzeby kupowania znaczków i naklejania ich. Jest to techniczne uproszczenie czynności 
związanych z wysyłaniem przesyłek. Opłata będzie pobierana wyłącznie za dostarczone 
przesyłki, nie ma dodatkowych kosztów np. manipulacyjnych.  
 

Radni przyjęli informację Wójta Gminy. 
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Ad. 4 

Przewodniczący Rady przedstawił następującą informację o działalności międzysesyjnej: 
- udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gminy i  w posiedzeniach Komisji Społecznej, 
- udział w uroczystości 3 Maja,  
- udział w uroczystym przekazaniu wykonawcy placu budowy sali sportowej,  
- prace związane z przygotowaniem sesji majowej, 
- przyjęcie projektów uchwał,  
- prowadzenie konwentu, 
- przyjęcia interesantów.  

Radni bez uwag przyjęli informację Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

Ad. 5 

Komendant Zarządu Gminnego OSP Jan Kolbuch przedstawił stany osobowe i sprzęt w 
poszczególnych jednostkach. Najaktywniejsza jest OSP w Studniskach, która w bieżącym roku 
już 63 razy uczestniczyła w akcjach (w całym 2005 roku jednostka miała 65 wyjazdów), 
jednostka w Biernej wyjechała 5 razy. Jednostka  z Sulikowa nie uczestniczyła dotychczas w 
żadnej akcji. Zdaniem komendanta sukcesywnie należy wymieniać samochody Żuk, które są 
drogie w eksploatacji. Komendant zachęcał do zainteresowania się samochodem Gazela. Koszt 
zakupu to ok. 60.000 zł. Komenda Główna uczestniczy w zakupie przyznając  50% wartości 
kwoty, którą Rada Gminy zabezpieczy w budżecie gminy. Komendant prosił o dokonanie 
przeglądu hydrantów, ponieważ niskie ciśnienie wody w hydrancie uniemożliwiło akcję 
gaśniczą w Radzimowie i przyczyniło się do powstania dużych  strat. Wybór nowych władz w 
jednostce w Sulikowie, pozwala mieć nadzieje, że jednostka szybko wróci do dawnej 
sprawności bojowej. Warunkiem szybkiego reagowania jest jednak  zamontowanie starej syreny 
alarmowej w nowym miejscu.  
Komendant stwierdził, że Zarząd Gminny OSP w Sulikowie wyraża zaniepokojenie 
garażowaniem samochodu bojowego Star 266 na  podwórzu jednego z członków OSP. Mimo, 
że jest on przykryty plandeką, to warunki atmosferyczne powodują niszczenie samochodu.  
 
Czesław Nowak z OSP w Mikułowej stwierdził, że jednostka również uczestniczy w akcjach. Z 
będącej w dyspozycji OSP kwoty 1000 zł, jednostka wydała już 700 zł, które były przewidziane 
na I półrocze br. i obecnie nie posiada środków na zakup akumulatora. Pan Nowak prosił o 
przekazanie jednostce 200 zł. ze środków przewidzianych na II półrocze.  
 
Tadeusz Polowy z OSP w Radzimowie poinformował, że jednostka w bieżącym roku na 
utrzymanie jednostki otrzymała kwotę 1300 zł.. Na dzień dzisiejszy jednostka potrzebuje 2 opon 
do Stara 266. Zakup opon umożliwi wykonanie badań technicznych samochodu.   
 
Radny Robert Starzyński nawiązując do wcześniejszych wypowiedzi dotyczących propozycji 
zmian w strukturze organizacyjnej jednostek, pytał Komendanta Kolbucha czy popiera pomysł 
utworzenia 3 silnych jednostek OSP i kiedy mogło by to nastąpić. Mniejsze jednostki weszłyby 
w skład dużych jednostek, pełniąc funkcję oddziałów. Radny przypomniał, że już kiedyś 
zgłaszał sugestię, aby z budżetu gminy dotować wyłącznie te jednostki, które mają zdolność 
bojową. Teraz słyszy, że jednostka z Radzimowa otrzymała ponad 1300 zł, a jest zawieszona, 
ponadto wóz bojowy nie ma aktualnego badania technicznego. Rada zabezpieczyła środki na 
konkretną działalność, w tym przypadku na ochronę przeciwpożarowa i oczekuje efektów. 
Zdaniem radnego środki należy przyznać tam gdzie będą wykorzystane, a nie tam gdzie z ich 
wykorzystaniem mogą być problemy.  
 
Komendant Kolbuch  stwierdził, że Zarząd Gminny popiera pomysł połączenia jednostek, który 
pierwszy zaproponował Sekretarz Gminy. Pomysł ten popiera również Wójt Gminy. Ale sprawę 
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należy mądrze rozegrać. Byłyby trzy wiodące jednostki w Sulikowie, Studniskach Dolnych i 
Biernej. Mniejsze jednostki będą wchodziły w skład tych jednostek. Z tym, że OSP w 
Studniskach ze względu na ciążące na niej obowiązki nie miałaby oddziału. Zarząd Gminny 
będzie dokonywał podziału środków na trzy wiodące jednostki, a te z kolei będą doposażać 
swoje oddziały. 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że pomysł wziął się stąd, że uchwała Zarządu Głównego o 
standaryzacji jednostek dokonała podziału jednostek na cztery kategorie. Im niższa kategoria, 
tym jednostka może mniej, ma mniejszy zasięg działania. Niektóre nasze jednostki nie spełniają 
nawet wymogów czwartej kategorii, a więc nie mają podstaw do działania. Połączenie jednostek 
spowoduje to, że wszystkie jednostki znajdą się w co najmniej trzeciej kategorii.  
 
Radny Tadeusz Bednarz uważał, że małym jednostkom specjalnie daje się mało pieniędzy, żeby 
nie mogły zrobić badań i działać. Dowodem na to są dotacje w kwocie 1000 zł. Radny pytał czy  
za taką kwotę można opłacić szkolenia i prowadzić działalność przez cały rok. Zdaniem 
radnego jest to niemożliwe. I tak nie może być. Zawsze więcej pieniędzy dostawały Studniska i 
Sulików. Pozostałe jednostki były pomijane. To doprowadziło do tego, że OSP w Starym 
Zawidowie nie może działać. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że brak szkoleń nie wynika z braku pieniędzy, a z braku 
odpowiednich dokumentów.  
 
Radny Tadeusz Polowy uzupełniając wypowiedź radnego Bednarza stwierdził, że nie wolno 
gasić inicjatywy społecznej, bo suma 1000 zł. nie tylko nie wystarczy na roczne utrzymanie 
jednostki, ale może zniechęcić do działalności. Strażakom trzeba podziękować, że angażują się i 
starają coś robić za tak małe pieniądze. Nieprawdą jest, że jednostki spóźniły się z 
dokumentami, one nie były powiadomione o szkoleniach.  Jednostka w Radzimowie miała 
badania lekarskie i gdyby została powiadomiona o dalszych szkoleniach z pewnością 
uczestniczyła by w nich.  
Radny prosił o kopię protokołu z posiedzenia Komisji Rozwoju Gminy.  
 
Robert Starzyński zauważył, że rola Rady Gminy ogranicza się do zabezpieczenia w budżecie 
gminy środków dla straży pożarnych. Roczne wydatki na ochronę przeciwpożarową wynoszą  
50.000 zł. Szczegółowego podziału dokonuje Zarząd Gminny OSP. Radny nie zgodził się z 
radnym Polowym, że jednostki nie wyjeżdżają bo nie mają pieniędzy. Jednostka w Sulikowie 
ma przyznane pieniądze, a nie prowadzi żadnej działalności. Nie wyjechała ani razu. Dwa m-ce 
temu radny prosił sołtysa aby przyszedł i wyjaśnił sprawę braku działalności jednostki. Niestety 
sołtys do dnia dzisiejszego nie pokazał się na sesji. Na szczęście zmieniły się władze i jest 
nadzieja że sytuacja poprawi się i jednostka wreszcie zacznie uczestniczyć w akcjach. Radny 
uważa, że sytuacja w Sulikowie to nie kwestia pieniędzy radny widzi tu podtekst społeczny, lub 
polityczny.  
 
Komendant Kolbuch stwierdził, że szkolenia które prowadzi Państwowa Straż Pożarna w 
Zgorzelcu są nieodpłatne. Powodem, że jednostki z naszej gminy nie przeszły badań w 
pierwszym rzucie, był brak badań lekarskich wykonanych na czas. Badania takie mieli strażacy 
ze Zgorzelca i Bogatyni, i oni jako pierwsi zostali przeszkoleni. Trzy jednostki z naszej gminy 
załapały się tylko dlatego, że zostało ok. 40 wolnych miejsc, które zajęli strażacy z Sulikowa, 
Studnisk i Biernej. Nowy cykl szkoleń rozpocznie się jesienią i Komendant apelował do 
jednostek, aby już teraz zaczęły przygotowywać potrzebne dokumenty, bo badania  lekarskie 
wykonane w ubiegłym roku są już nieważne. Komendant podkreślił, że strażacy ze Studnisk  
nie wzięli ekwiwalentu za szkolenie BHP. Natomiast ekwiwalent za  udział w akcjach strażacy 
nie biorą dla siebie, tylko przeznaczają je na cele społeczne. W ten sposób za zebrane pieniądze 
wyremontowano zaplecze kuchenne w remizie.  
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Podsumowując dyskusję Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sprawa  szkoleń nie jest 
przegrana, szkolenia odbędą się jesienią bieżącego roku i sprawę należy  dopilnować. 
Przewodniczący potwierdził, że dużo zależy od zaangażowania i pracy strażaków.  
 
Wójt Gminy wyjaśniając stwierdził, że personalnie na Wójcie spoczywa obowiązek 
zapewnienia ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy. Wójt nie wyobraża sobie wsparcia 
jednostki, która nie jest w stanie wyjechać do akcji ratunkowej. Na wniosek Zarządu Gminnego 
OSP Wójt ustanowił rezerwę, na wypadek gdyby któraś jednostka w ciągu roku spełniła 
kryteria, czyli uzyskała zdolność bojową, wówczas nie ma żadnych przeszkód, żeby otrzymała 
dodatkowe pieniądze. Zwracając się do radnego Bednarza stwierdził, że jednostka w Starym 
Zawidowie pomimo wielokrotnych apeli nie wywiązuje się terminowo z obowiązku 
sporządzania różnych dokumentów. Niestety nie tylko ona jedna. Wójt podkreślił, że nikt nie 
zamyka drogi rozwoju dla pięciu jednostek, które w chwili obecnej nie mają zdolności bojowej.  
 
Aspirant Tomasz Gardzilewicz – kierownik Rewiru Dzielnicowych w Sulikowie odczytał 
informację o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy Sulików w okresie od 01 stycznia 2006r. 
do 15 maja 2006r., w porównaniu z analogicznym okresem roku ubiegłego.    (zał. 5) 
Zapewnił, że za wykroczenia na Placu Wolności funkcjonariusze nie będą stosowali pouczeń, 
ale od razu będą sporządzali wnioski do Sądu Grodzkiego w Zgorzelcu.  
 
Radny Robert Starzyński stwierdził, że wizytówką naszej miejscowości dla wielu jego 
znajomych jest Plac Wolności. A niestety nie jest to dobra wizytówka. Zwłaszcza w piątkowe i 
sobotnie wieczory mają miejsce niewłaściwe zachowania młodzieży. To jazda pod prąd, 
słuchanie głośnej muzyki, picie alkoholu czy palenie gumy. Wynikiem jest sterta pustych 
butelek, zapchane kosze na śmieci, leżący wszędzie słonecznik. Dlatego radny z zadowoleniem 
przyjął  zapewnienie kierownika rewiru o wzmożeniu działań porządkowych właśnie na Placu 
Wolności. 
Aspirant Gardzilewicz mówił o biernym podejściu mieszkańców do problemu zakłócania 
spokoju i chuligaństwa. Dowodem jest jedne tylko  zgłoszenie w ciągu całego ubiegłego roku o 
zakłócaniu ciszy nocnej. Aktywność mieszkańców z pewnością pomogłaby funkcjonariuszom 
policji, którzy nie mogą być wszędzie. W ubiegłym roku tylko raz miało miejsce doniesienie o 
zakłóceniu ciszy nocnej.  
Radny Jacek Staszczuk pytał czy prawdą jest, że jeden funkcjonariusz z naszego rewiru 
przechodzi do pracy w Zgorzelcu. Jeżeli tak, to jest to nieracjonalne posunięcie bowiem nie 
tylko osłabi to kadrowo rewir, ale dodatkowo przeniesie się funkcjonariusza, który zdążył  
poznać teren gminy.  
Aspirant Tomasz Gardzilewicz wyjaśnił, że będzie to tylko krótkotrwałe, bo maksymalnie 
miesięczne delegowanie jednego z funkcjonariuszy do pracy w Zgorzelcu.  
 
Halina Tymińska – kierownik referatu oświaty Urzędu Gminy odczytała informację dotyczącą 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym oraz informację o funkcjonowaniu stołówek 
szkolnych i organizacji  dożywiania uczniów na terenie gminy.             ( zał. 6, 7 ) 
 
Dorota Świątek – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulikowie odczytała   
informację w sprawie udzielanej pomocy dzieciom i rodzicom znajdującym się w trudnej 
sytuacji materialnej oraz problemów społecznych młodzieży z terenu naszej gminy.    ( zał. 8) 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że przedstawione informacje oddają pełen  obraz problemu w 
naszej gminie.  

Radni przyjęli przedstawione informacje. 
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Ad. 6 
Podjęcie uchwał: 

1. W sprawie oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej 
położonej w Sulikowie, przy ul. Sportowej, na okres dłuższy niż 3 lata.  
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.  (nr XXXIX/258/06)                ( zał. 9) 

2. W  sprawie  zasad  funkcjonowania  stołówek  szkolnych  oraz  odpłatności  za  posiłki  
przygotowywane  w  tych  stołówkach – Wójt Gminy wnioskował o przesunięcie projektu 
uchwały na  czerwcową sesję z powodu wątpliwości natury prawnej w Urzędzie 
Wojewódzkim.  

 
3. W sprawie uchwalenia gminnego programu w zakresie dożywiania – Wójt Gminy 

wnioskował o wycofanie projektu uchwały. Sprawa  jest  zawieszona z powodu wątpliwości 
co do podstaw prawnych, które dawałyby podstawy do uchwalenia przez Radę Gminy 
Gminnego Programu Dożywiania.  

 
4. W sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę z wodociągu 

gminnego. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.      (nr XXXIX/259/06)             ( zał. 10)  
 

       5.  W sprawie zmian w budżecie gminy na 2006 rok.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że opóźnienie w przygotowaniu projektu uchwały spowodowane było 
potrzebą skoordynowania działań trzech instytucji, które współpracują przy budowie hali 
środowiskowej. Istota zmian w budżecie polega na dostosowaniu finansowania  hali z 
jednoczesnym zapewnieniem realizacji mniejszych zadań., takich jak remonty dróg. 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały, który radni otrzymali przed sesją i 
szczegółowo omówiła wprowadzone w międzyczasie autopoprawki. 
Radny Piotr Jankowski pytał na co zostały przeznaczone środki w kwocie 30.000 zł 
zapisane w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że pieniądze (dotacja) pochodzą z Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i są przeznaczone na przebudowę kanalizacji ul. Dworcowej i odmulenie rowu 
biegnącego od ul. Dworcowej do rzeki Czerwona Woda. Kwota 15.000 zł jest przeznaczona 
na regulację rzeki Włosienica. W dniu 29 maja br. było otwarcie ofert na regulację potoku 
Studzianka. Na etapie końcowym jest wydawanie decyzji na pozwolenie na odbudowę rzeki 
Czerwona Woda na odcinku 4 km w miejscowości Radzimów i Bierna. Jest realna szansa 
wejścia wykonawcy jeszcze w tym roku.  
Przewodniczący Rady zauważył, że załącznik 4 do projektu uchwał, który jest w posiadaniu 
radnych, uległ znacznym zmianom. Dlatego zwrócił się do radnych o wyrażenie zgody na 
podpisanie tego dokumentu ze zmianami omówionymi przez Skarbnika Gminy.  
Radni 11 głosami, przy 2 wstrzymujących się  upoważnili Przewodniczącego Rady Gminy 
do podpisania załącznika nr 4. 

           Cała uchwała uchwalona została jednogłośnie.     (XXXIX/257/06)         (zał. 11) 

 
Ad. 7 

Radny Tadeusz Bednarz: 1) oświadczył, że ze  Starego Zawidowa do kanalizacji w 
Zawidowie połączono nie 9, a 3 budynki. Radny uważał, że należy kontynuować działania i 
następne budynki podłączyć do kanalizacji; 2) mówił o potrzebie pilnego wyremontowania 
trzech mostów w Starym Zawidowie, w tym na drodze do posesji pana Pecyny i  na moście 
przy klubie; 3) radny uważa, że jest niesłusznie krytykowany, że rozgłasza się opinie, że 



 7

radny nie chce inwestycji w Starym Zawidowie. Radny uważa, że krytykuje się go, bo nie 
jest z „naszej paczki”. Na zebraniu wiejskim nawet Zastępca Wójta krytykował radnego za 
to, że w poprzedniej kadencji domagał się remontu dróg w Starym Zawidowie. A przecież 
teraz remontowane są drogi w Studniskach, Biernej i wszyscy zapomnieli o Starym 
Zawidowie. Ponadto zdaniem radnego komuś zależy żeby wóz strażacki był niesprawny 

 
Radny Stanisław Cap: 1) stwierdził, że miał okazję rozmawiać z jednym z liderów 
Platformy Obywatelskiej. Sprawa dotyczyła kanalizacji. Spora część mieszkańców 
Sulikowa posiada 3-komorowe oczyszczalnie, wpuszczone do kanalizacji burzowej. 
Budowa nowej kanalizacji będzie oznaczała odcięcie oczyszczalni od kanalizacji burzowej. 
Lider Platformy Obywatelskiej uważa, że jeżeli mieszkańcy otrzymają od Wójta Gminy 
pozwolenie na dalsze nieodpłatne odprowadzanie nieczystości do kanalizacji burzowej, 
wówczas Platforma Obywatelska zacznie popierać budowę kanalizacji; 2)  w imieniu 
mieszkańców Studnisk Górnych prosi o spowodowanie dokończenia remontu drogi 
powiatowej Gozdanin – Studniska Górne. Wójt Gminy Zgorzelec wybudował piękną drogę 
jedynie do granicy z naszą gminą. Radny prosi o wykonanie remontu całej drogi; 3) 
poinformował, że dyrektor GOK prosił go o wytypowanie osoby do prowadzenia klubu w 
Studniskach Górnych przez  3 miesiące, w których udzielił świetlicowej urlopu bezpłatnego. 
Jednak radny wycofuje się z obietnicy zajęcia się sprawą ponieważ okazało się, że sprzęt w 
klubie jest własnością świetlicowej i radny nie zamierza uczestniczyć w zatrudnieniu osoby 
do prowadzenia klubu, w którym jest prywatny sprzęt.  
 
Tadeusz Polowy: 1) stwierdził, że na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gminy zostały 
postawione mu zarzuty, że przez niego sołectwo Radzimów ucierpiało. Dlatego pyta czy z 
jego winy nie wybudowano kaplicy na cmentarzu w Radzimowie, czy z jego winy 
zamknięto szkołę w Radzimowie,  czy z jego winy sprzedano budynek użytkowy po byłym 
GS w Radzimowie, czy z jego winy nie zbudowano remizy OSP w Radzimowie. Radny 
stwierdził, że na drugi dzień po pożarze Wójt przy świadkach zapewniał, że pomoże. Pytał 
kiedy rozpoczęta zostanie regulacja rzeki Czerwona Woda. Czy winą radnego jest, że w 
Radzimowie nie wyasfaltowano ani metra drogi. Dlaczego - przy okazji -  nie 
wyasfaltowano placu parkingowego przy kościele, tak jak - przy okazji - wyasfaltowano 
boisko szkolne w Studniskach Dolnych.. Czy z winy radnego zamknięto mleczarnię w 
Radzimowie.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radny powinien okazać trochę samokrytycyzmu i 
uderzyć się w pierś w poczuciu winy.     
 
Piotr Jankowski w imieniu zebrania wiejskiego prosi o zamontowanie Internetu w bibliotece 
i udostępnianie go dzieciom. 
 
Robert Starzyński prosi o interwencję w nadzorze budowlanym w sprawie rozbiórki tzw. 
stolarni we Wrociszowie Dolnym, ponieważ zachodzi ryzyko katastrofy budowlanej.  

 
Dariusz Kryński pytał czy w świetlicy w Miedzianej będzie zatrudniona nowa świetlicowa. 
Od miesiąca świetlica jest nieczynna.  

 
           Ad. 8 

Elżbieta Wadzicka – sołtys sołectwa Skrzydlice prosiła o zajęcie się sprawą orania dróg, w 
tym drogi prowadzącej do lasu.  

 
            Ad. 9 

            Wójt Gminy udzielił następujących odpowiedzi:  
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1. Wójt przedstawił pismo Zastępcy Burmistrza Zawidowa informujące o ilości lokali ze 
Starego Zawidowa podłączonych do kanalizacji w Zawidowie. Wójt prosił o 
odpowiedzialność za słowa i poważne traktowanie jego, jako osoby publicznej. 

2. Na mostek przy świetlicy w Starym Zawidowie nasypano za dużo kamienia, który osypując 
się sprawia wrażenie, że mostek się wali. Wójt zapewnił, że mostki będą sukcesywnie 
remontowane.  

3. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Bednarza w sprawie remontu dróg w Starym 
Zawidowie, Wójt przyznał, że w poprzedniej kadencji były wykonane remonty dwóch dróg 
w Starym Zawidowie. Przy posesji radnego odbudowano przepust i wyremontowano 
mostek. Na szczęście w obecnej kadencji radni nie kierują się interesami przydomowymi, a 
głosem rozsądku i potrzebami całej gminy. Wójt nie rozumie zarzutów radnego, że 
remontuje się drogi w innych miejscowościach, czy to znaczy że należy remontować drogi 
tylko w Starym Zawidowie? Wójt sukcesywnie, w miarę możliwości stara się  wykonywać 
remonty dróg. Ostatnio wykonano remont odcinka drogi w Biernej. Podpisana jest już 
umowa na wykonanie dalszego odcinka. Jest złożony wniosek w Urzędzie Marszałkowskim 
na dofinansowanie remontu drogi w Radzimowie Dolnym. Złożono wniosek na drogę za 
wiaduktem w Studniskach Górnych. Wydział Geodezji Urzędu Marszałkowskiego 
sporządził nam nieodpłatnie 3 komplety map geodezyjnych. Dlatego Wójt nie rozumie 
krytyki radnego. Wójt stwierdził, że radny często zmienia zdanie, czego przykładem są jego 
wypowiedzi na sesjach w 2003 roku gdzie twierdził, że nie trzeba budować wodociągu, a 
pilniejsze jest wykonanie oświetlenia wsi. 
Wypowiedź ta wywołała sprzeciw radnego Bednarza, który stwierdził, że szkoda, że Wójt 
chodzi do kościoła bo kłamie i  „leje wodę”. 
 
Wywiązała się wymiana zdań między radnym Bednarzem, a Wójtem i kilkoma radnymi.  

Po interwencji Przewodniczącego rady, Wójt wrócił do kontynuowania wypowiedzi.  

 

4. Trwają uzgodnienia z Burmistrzem Zawidowa, których celem jest wynegocjowanie, aby 
małym nakładem sił i kosztów jeszcze jeden budynek podłączyć do kanalizacji w 
Zawidowie. 

5. Do 2001r., do zmiany prawa ochrony środowiska była możliwość wpuszczania  3-
komorowych szamb do kanalizacji burzowej, w obecnie obowiązującym systemie prawnym 
jest to nielegalne. Wójt oświadczył, że nie będzie postępował niezgodnie z prawem. Tego 
rodzaju propozycje wskazują na potrzebę przeprowadzenia kampanii uświadamiającej 
społeczeństwu gminy potrzebę budowy kanalizacji ściekowej. My nie mamy wyboru, my  
jesteśmy zmuszeni do budowy kanalizacji.  

6. W sprawie dokończenia remontu drogi Gozdanin – Studniska Wójt będzie czynił starania, 
ale to trudne i nie gwarantuje skutku. 

7. Wójt będzie rozmawiał z dyrektorem GOK o sprawach kadrowych w świetlicach w 
Studniskach Górnych i Miedzianej.  

8. Pytania radnego Polowego nie dotyczą jego okręgu wyborczego. Wójt oświadczył, że nic 
nie robi na potrzeby kampanii wyborczej, bo gdyby tak robił inaczej by się zachowywał, nie 
robił by wielu rzeczy niepopularnych, tylko dbał o swój wizerunek. Wójt przyłączył się do 
opinii, że w pewnych sprawach inne poglądy radnego Polowego spowodowały, ze sołectwo 
trochę ucierpiało. Przykładem jest budowa remizy, która będzie nurtowała Radzimów i Radę 
Gminy  przez kolejnych kilka lat. Dzisiaj przyszło pismo ze Starostwa, w którym po raz 
kolejny oddalają wniosek o pozwolenie na budowę remizy, z powodu niekompletnej 
dokumentacji. Wójt zastanawiał się czy radny ma świadomość tego, że gdyby przyjął 
argumenty Wójta, to remiza na jesieni była by gotowa. Odnosząc się do poruszonej przez 
radnego Polowego  sprawy przejęcia  mleczarni w Radzimowie, Wójt wyjaśnił, że była to 
decyzja poprzednich władz gminy. Zdaniem Wójta była to nietrafna decyzja, podjęta bez 
wyobraźni i ze szkodą dla gminy.  
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9. Wójt wyjaśnił, że sołtys otrzymał już odpowiedź w  sprawie internetu w Biernej. 
10. W sprawie orania dróg w Skrzydlicach, Wójt podejmie czynności sprawdzające.  

 
Radny Stanisław Cap jako autor słów wygłoszonych  na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gminy, 
do których radny Polowy miał uwagi, prosił protokolantkę o przekazanie radnemu kserokopii 
protokołu z posiedzenia komisji. Radny Cap dodał, że na posiedzeniu komisji stwierdził, że 
radny Polowy bardziej zaszkodził sprawie budowy remizy, niż pomógł. W wypowiedzi tej nie 
ma mowy o winie, a jedynie o szkodzie. Udział radnego Polowego w sprawie budowy remizy w 
Radzimowie, niestety jest negatywny. Radny zastanawiał się dlaczego Polowy prosi o pieniądze 
na zakup opon do wozu bojowego, skoro wóz  otrzymano w pełnej gotowości bojowej i ani razu 
nie wyjechał do akcji.  Kolejna sprawa to 7.000 zł. wydane na niekompletną dokumentację. 
Radny Polowy stwierdził, że decyzji o odbudowie remizy na starym miejscu nie podjął sam 
indywidualnie, ale była to wola mieszkańców Radzimowa Dolnego i Górnego, poparta 
podpisami, które są w posiadaniu radnego. 

 
Ad. 10 

      Radny Piotr Jankowski stwierdził, że nie wpłynął żaden wniosek. 
 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy zapowiedział następną sesję na dzień 28 czerwca br. Tematem 
sesji będzie podsumowanie pracy placówek szkolnych w roku szkolnym 2005/2006. 
Posiedzenia komisji odbędą się w dniach 19 – 23 czerwca 2006r. Konwent odbędzie się 5 
czerwca br. 

 
 

Stwierdzając wyczerpanie porządku obrad, Przewodniczący rady zamknął XXXIX w kadencji 
sesję Rady Gminy Sulików.                   (godz. 18.00) 

 
 
 
 
 
       Protokołowała: 
       L.Rychtarczyk 

       


